Postdoctoral researcher on the “LifeCycle - Early-life stressors and LifeCycle health” project
International Migrations and Minorities Research Unit
French Institute for Demographic Studies (INED), Paris, France
2-year contract beginning January 2019 
Deadline for applications: 29 October 2018. 

Through a partnership with the National Institute of Health and Medical Research (Inserm), the French Institute for Demographic Studies (INED) participates in the "LifeCycle: Early-life stressors and LifeCycle health" research project, funded through the Horizon 2020 scheme.  The project leaders at INED are Lidia Panico (demographer and epidemiologist) and Mathieu Ichou (sociologist).

Project objectives 
The LifeCycle project aims to establish a European network of birth cohorts by bringing together several existing studies. The objective is to explore the importance of living conditions and environmental factors in early childhood on children's developmental trajectories, from a comparative perspective. The characteristics studied include socio-economic background, migration status, and geolocalized information such as pollution or access to services. The INED team focuses on the characteristics of immigrant parents, the context of sending and host countries, and the impact of these characteristics on the well-being of young children. 

Project tasks 
The recruited postdoctoral researcher will carry out statistical analyses of the new French birth cohort (ELFE) and coordinate comparative analyses with other international cohorts. He/she will contribute to writing scientific reports and journal articles, and attend project meetings at which he/she will present intermediate results. The postdoctoral researchers will update and maintain the project web page. 

Profile 
This position is open to candidates holding (or about to obtain) a PhD in demography, sociology, social epidemiology, economics or other related disciplines. 
Candidates must have excellent quantitative skills, particularly in handling complex and/or longitudinal data. A demonstrated interest in and knowledge of early childhood issues (socio-economic, family, health and wellbeing characteristics) and/or international migration will be appreciated.
For more information and for applications read the full announcement. 


Post-doctorant·e projet « LifeCycle - Early-life stressors and LifeCycle health » 
Unité de recherche : Migrations internationales et minorités [UR08]
Institut national d’études démographiques (Ined), Paris, France
CDD de 24 mois à compter de janvier 2019
Date limite de candidature : 29 octobre 2018. 
L’Institut national d’études démographiques (Ined) participe au projet "LifeCycle : Early-life stressors and LifeCycle health", qui bénéficie d’un financement européen Horizon 2020 et a été développé dans le cadre d’un partenariat entre l’Institut national de la santé et de la recherche médicale (Inserm) et l’Ined. Les responsables du projet à l’Ined sont Lidia Panico (démographe et épidémiologiste) et Mathieu Ichou (sociologue).

Objectifs du projet
Le projet LifeCycle vise à établir un réseau européen de cohortes de naissance en réunissant plusieurs études existantes. L’objectif est d’explorer l'importance des conditions de vie et de l'environnement dès la petite enfance sur les trajectoires de développement des enfants, dans une perspective comparative. Les caractéristiques étudiées comprennent le contexte socio-économique, le statut migratoire, et des informations géolocalisées telles que la pollution ou l'accès aux services. L’équipe de l’Ined se concentre sur les caractéristiques des parents immigrés, le contexte des pays d’origine et d’accueil, et l’impact de ces caractéristiques sur le bien-être des jeunes enfants.

Missions
Le/la postdoctorant·e recruté·e effectuera notamment des analyses statistiques de l’Étude Longitudinale Française depuis l'Enfance (Elfe) et coordonnera les analyses comparatives avec d'autres cohortes internationales. Il/elle participera à l’élaboration de rapports et d’articles scientifiques, ainsi qu’aux réunions du projet auxquelles il/elle présentera les résultats intermédiaires. Le/la postdoctorant·e alimentera et tiendra à jour la page web du projet.

Profil
Ce poste s’adresse aux titulaires d'un doctorat en démographie, sociologie, épidémiologie sociale, économie ou autre discipline connexes.
Les candidat·es doivent posséder d'excellentes compétences en analyse quantitative, et en particulier une expertise dans le traitement de données complexes et/ou longitudinales. Un intérêt démontré et des connaissances sur les thèmes de la petite enfance (caractéristiques socio-économiques, familiales, la santé et le bien-être) et/ou des migrations internationales seront appréciés.

Pour plus d’information et pour soumettre une candidature, lisez l’annonce complète.
